التاريخ :2023/10/14

الإشارة: ق.م/28/2023

السادة / ادارة عمليات السوق والمراقبة المحترمين ص . ب/ 22114 الدوحة . قطر فاكس/ 44319233

السلام عليكم ورحمة الله وبركاته ...... وبعد،

الموضوع: الدولي الإسلامي يوقع مذكرة تفاهم مع شركة FynPay للتكنولوجيا المالية

مرفق لكم بيان صحفي حول توقيع الدولي الإسلامي لمذكرة تفاعم مع شركة "FynPay" لتقديم خدمات تعزز خطة التحول الرقمي للبنك .

Kindly find attached a press release regarding QIIB signing "MOU" with "FynPay" to provide services that supports the bank's digital transformation plan.

وتفضلوا بقبول فائق الاحترام ،،،

رئيس القطاع المالي حسام خطاب

## نسخة للسادة:

- شركة قطر للإيداع المركزي للأوراق المالية
- هيئة قطر للأسواق المالية ادارة الأوراق المالية وشؤون الإصدار



بيان صحفي: الدوحة: 14 اكتوبر 2023

-----

## تعزيزاً لخطة التحول الرقمي في البنك الدولي الإسلامي يوقع مذكرة تفاهم مع شركة FynPay للتكنولوجيا المالية

- ♦ د.الشيبي: المذكرة تأتي مواكبة للتطور التكنولوجي الكبير للقطاع المصرفي وتماشياً مع جهود مصرف قطر المركزي واستراتيجيته الرقمية.
- ♦ عزام: FynPay متحمسة للشراكة مع الدولي الإسلامي، بما يتماشى مع رؤية الدولة لاقتصاد رقمى مزدهر.

في إطار تعزيز خطة التحول الرقمي وانسجاماً مع الاستراتيجية الرقمية التي ينفذها مصرف قطر المركزي، وقع الدولي الإسلامي مذكرة تفاهم معFynPay، شركة تكنولوجيا مالية قطرية، بهدف استكشاف إقامة شراكة لتوسيع القنوات الرقمية للبنك.

ووقع المذكرة د. عبد الباسط أحمد الشيبي الرئيس التنفيذي للدولي الإسلامي والسيد رؤوف عزام، الرئيس التنفيذي والمؤسس المشارك لمجموعة FynPay و PeyzBank خلال مراسم أقيمت في مقر الدولي الإسلامي وحضرها سعادة الشيخ د. محمد بن ناصر آل ثاني.

وبهذه المناسبة صرح د. الشيبي قائلاً: " يسعدنا أن نشهد اليوم إطلاق هذه الشراكة مع FynPay حيث تهدف المذكرة التي تم توقيعها إلى مواكبة التطور التكنولوجي الكبير للقطاع المصرفي القطري وتماشياً مع جهود مصرف قطر المركزي واستراتيجيته الرقمية الطموحة ".

وأضاف:" إن خططنا في المجال الرقمي كبيرة ونبني على ما قمنا بإنجازه خلال السنوات الماضية، ونأمل مع هذه المبادرة توسيع المشهد الرقمي للدولي الإسلامي، من خلال تقديم خدمات مصرفية بأسعار تنافسية لشرائح إضافية من العملاء الراغبين بالاستفادة من خدماتنا المتكاملة سواء للأفراد أو للشركات".

وأضاف الرئيس التنفيذي للدولي الإسلامي: "إن البنك سيتعاون مع شركة FynPay بموجب مذكرة التفاهم لدراسة التطبيقات والبرامج والحلول التقنية التي تقدمها للبنوك بما يسهم في تعزيز تجربة الخدمات المصرفية عبر الهاتف المحمول والإنترنت، وتالياً تحسين الكفاءة التشغيلية للبنك عبر الاستفادة من مزايا التكنولوجيا المالية التي تتطور بشكل كبير وفي وقت قياسي".

وأشار إلى: "أهمية كون الشركة التي يتعاون معها البنك في مجال التكنولوجيا المالية تعمل من داخل دولة قطر، لما لذلك من مزايا تتمثل بفهمها لبيئة العمل و معرفتها للسوق و التشريعات والضوابط والقوانين التي تصدرها الجهات التنظيمية والإشرافية في القطاع المصرفي".

وأعرب د.الشيبي أخيراً عن أمله في:" أن تتضافر جهود فريق عمل الدولي الإسلامي و فريق عمل الدولي الإسلامي و فريق عمل شركة FynPay لتنفيذ مضمون مذكرة التفاهم التي تم توقيعها وأن ينتج عنها في النهاية حلول عملية تسهم في دفع خدماتنا الرقمية إلى مزيد من التطور".

من جانبه، قال السيد رؤوف عزام، الرئيس التنفيذي والمؤسس المشارك لمجموعة FynPay و PeyzBank ورؤيتهم لرقمنة الصناعة المصرفية، نحن متحمسون للتأثير الذي سنحدثه في مجال الخدمات المصرفية الرقمية والمزايا التي ستعود على الصناعة من خلال شراكتنا و FynPay هي شركة مرنة في مجال التكنولوجيا المالية، ومن خلال استراتيجياتنا نسعى إلى إحداث نقلة نوعية في الخدمات المصرفية الرقمية.

وأشار إلى :"أن حماس FynPay اللامحدود لهذا المشروع مع الدولي الإسلامي واضح، وتلتزم FynPay بالمساهمة في إعادة تشكيل المشهد المالي في قطر، بما يتماشى مع رؤية الدولة لاقتصاد رقمي مزدهر وجعل الخدمات المصرفية تجربة رائعة".

واختتم السيد عزام حديثه قائلاً: "إن الشراكة بين الدولي الإسلامي و FynPay ليست مجرد شراكة عابرة بل سيكون هذا التعاون بلا شك منارة للابتكار، ما يعزز القطاع المالي في البلاد ويمهد الطريق لاقتصاد قائم على المعرفة بما يتماشى مع رؤية قطر الوطنية 2030.

معًا نأمل بتقديم تجربة رقمية متميزة، وإنشاء منصة ونظام بيئي من شأنه إعادة تعريف المشهد المالي للعملاء والشركات على حد سواء".

\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*



**Press Release** 

**Date: 14<sup>th</sup> Oct. 2023** 

## QIIB signs Memorandum of Understanding with "FynPay" to support the Bank's digital transformation plan

- ♦ Dr. Al-Shaibei: The MoU is in line with the significant technological advances in the banking sector and in line with the efforts extended by the QCB to implement its digital strategy
- ◆ Rauf Azam: FynPay's boundless enthusiasm for this transformative project with QIIB is palpable. FynPay is committed towards reshaping the financial landscape in Qatar, aligning with the nation's vision for a thriving digital economy and making banking a truly remarkable experience.

In an effort to support its digital transformation plan and in alignment with the digital strategy implemented by Qatar Central Bank (QCB), Qatar International Islamic Bank (QIIB) has signed a Memorandum of Understanding (MoU) with FynPay, a Qatari FinTech company, aiming to explore a partnership that expands the Bank's digital channels, local footprint and leverage FynPay to make an impact.

The Memorandum of Understanding was signed at QIIB headquarters by Dr. Abdulbasit Ahmad Al-Shaibei, Chief Executive Officer, QIIB, and Mr.Rauf Azam, Group Chief Executive Officer and Co-Founder, FynPay and PeyzBank.

The signing ceremony was attended by H.E. Sheikh Mohamed Bin Nasser Al Thani.

Commenting on this occasion, Dr. Al-Shaibei said, "We are pleased to launch our partnership with FynPay. The MoU aims to keep abreast of the significant technological advances in the banking sector in Qatar, in line with QCB's efforts to implement its ambitious digital strategy."

He noted, "Our digital plans are extensive, and we are building upon what we have achieved in previous years. With this initiative, we hope to expand QIIB's digital landscape by offering banking services at competitive prices to more customers, whether individual or institutional, who seek to benefit from our integrated services."

"The Bank will collaborate with FynPay under this MoU to explore the various applications, programs and technological solutions to be offered to Banks. This collaboration will enhance customer experience in mobile and online financial services, and thereby improve the Bank's operational efficiency by harnessing the power of rapidly evolving financial technology (FinTech)."

Dr. Al-Shaibei stated, "QIIB's collaboration in FinTech with a company operating in Qatar is important. This initiative presents various advantages such as the company's understanding of the business environment, knowledge of the market, and familiarity with the legislations, controls and laws issued by regulatory and supervisory authorities in the banking sector."

Dr. Al-Shaibei concluded by expressing his hope "that the efforts of the teams at QIIB and FynPay will combine to implement the content of the Memorandum of Understanding that has been signed, ultimately yielding practical solutions that will contribute to advancing our digital services even further."

On his part, Mr. Rauf Azam, Group Chief Executive Officer and Co-Founder, FynPay and PeyzBank.

, said: "With thanks to the leadership of QIIB and their knowledge and vision for digitization of the banking industry, we are excited about the impact we will make in the digital banking arena and the benefits to the industry through our partnership. FynPay is an agile FinTech business and through our strategies, we seek to revolutionize digital banking."

He noted "FynPay's boundless enthusiasm for this transformative project with QIIB is palpable. FynPay is committed towards reshaping the financial landscape in Qatar, aligning with the nation's vision for a thriving digital economy and making banking a truly remarkable experience".

Mr Azam concluded by stating that "QIIB and FynPay's visionary alliance is not just a partnership, this collaboration will undoubtedly be a beacon of innovation, enhancing the nation's financial sector and paving the way for a knowledge-based economy in line with Qatar's National Vision 2030. Together, we are pioneering a new era in banking, offering a digitally first experience, and creating a platform and ecosystem that will redefine the financial landscape for consumers and businesses alike".

\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*\*